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ADJUTANT GEXERAVs OFFICE,

Head Quarters, Quebec. 2\st Dec. 1813.

GENERAL ORDERS.
HIS Excellency the Governor in Chief and Commander of the Forces,

has received a despatch from Major General De Rottenburgh, trans-

mitting a letter from Major General Vincent, containing an Official Report

from Colonel Murray, of his having taken possession of Fort George,

at Magara, on the 12th Instant, without opposition.—^The Colonel states,

that having received intelligence, of its being the Enemy's intention to plun-

der the adjacent Country, and to carry off the Loyal Inhabitants of that

District, that he immediately made a forced march with a small detach-

ment of the Advanced Corps under his command, consisting of a Party of

Royal Artillery, with two Field Pieces, about forty Light Cavalry and 340 of

the 100th regt. under Lieut. Col. Hamilton, the whole amounting only to

379 Rank and File, together with about 20 Volunteers, and 70 Western

Indians, under Col. Elliott, and notwithstanding the inclemency of the wea-

ther, succeeded in arriving in time, to frustrate the Enemy's predatory de-

sign, who abandoned the Fortress with such precipitation, on the approach

of the Detachment, that his Tents were left standing, nor had he time to

injure the Works of the place, which have been restored to a respectable

state of defence by the Enem} id would have required a regular siege to

reduce.
, . ,

The Enemy succeeded in crossing over his Ordnance and Stores, previ-

ous to his flight, which has been marked by eternal infamy and disgrace, in

the wanton conflagration of the whole Town, which, in defiance of the

common rights of humanity, and^in direct violation of the reiterated pro

testations of the American Commanders, to respect Private Property, has

at this inclement season, been reduced to a heap of ashes.—By the judicious

and prompt movement of Col. Murray, the Niagara Frontier has been res-

cued from its Invaders, and a fruitful and extensive District preserved from

meditated Plunder, and its Loyal Inhabitants from further outrage, and nn-

prisonment -which neither the pledged faith of the American Commanders,

nor their patient submission to the imperious will of the Lawless Invaders,

\\ould have secured them from suffering.

EDWARD BAYNKS, Adjt. Gen. N. A.

John Neilson, Printer
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SUREAU DE rADJUDANT GENERAL.
Quartiers Généraux, Québec le2i Dec. iSiS.

ORDRE GENERAL.
SON EXCELLENCE le Gouverneur en Chef et Commandant des

Forces a reçu une Dépêche du Major Général de Rottenburgh, lui

transmettant une Lettrt du Major Çénéral Vincent, contenant un Rap-

port Officiel du Colonel Murray, qui annonce qu'il a pris possession

<Ju Fort George à Niagara le 12 du courant, sans opposition. Le Colonel

dit qu'ayant eu nouvelle que 1* Ennemi avoit intention de piller la campagne

des environs et d'enlever les Loyaux Habitans de ce District, il fit immédia-

tement des marches forcées avec un petit détachement du corps avancé sous

son Commandement, consistant en un Parti d'Artillerie Royale, et Deux
Pièces de Campagne, environ Quarante hommes de "^'avalerie légère et 340

du 100e. Régiment sous le Lieutenant C olonel Hamilton, le tout ne montant

qu'à 379 hommes, avec environ 20 volontaires et 70 Sauvages de l'Ouest,

sous le Colonel Elliot, et malgré la rigueur de la Saison, il réussit à arriver

assez à tems pour tromper les desseins prédatoires de l'Ennemi qui aban-

donna la Forteresse avec tant de précipitation, à l'approche du Détachement,

qu'il laissa ses tentes dressées, et n'eut pas le tems d'endommager les For-

tifications de 1 » place qui a été mise en bon état de défense par l'Ennemi,

et auroit exigé un siège régulier pour être réduite.

L'mnemi avoit réussi à traverser son Artillerie et ses Provisions avant sa

fuite, qui a été marquée d'une infamie et d'une honte éternelles, en mettant

le feu à la Ville, qui, contre les droits communs de l'humanité, et en viola-

tion directe des protestations réitérées des Commandans Américains, de
respecter les Propriétés privées, a, da^s cette Saison rigoureuse, été réduite

en un tas de cendres. Par le mouvement judicieux et prompt du < olonel

Murray, la Frontière de Niagara a été délivrée de ses Envahisseurs, et un
District abondant et étendu préservé du Pillage prémédite, et ses Loyaux
IJabitans d'outrages ultérieurs < t d'emprisonnement, que ni la foi donnée
par les C'ommandans^Américains \i leur soumission patiente à la volonté im-
périeuse de leurs Envahisseurs sans foi, ne les auroient empêchés de souffrir.

EDWARD BAYNES, Adj. Gén. Amer. SeptemrionaU




